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És dir, a meitat de l’exercici següent, i en eixe moment  ja s’havien liquidat  
gairebé totes aquestes factures. 

Quan parlem de factures pagades o pendents de pagament ens referim 
a despeses corrents, GASTOS CORRENTS del Capítol II del pressupost. 
No contemplem cap despesa que tinga lligada una subvenció, com les 
despeses produïdes per certificacions d’obres que estan subvencionades 
totalment o en una part, per una altra administració ( POYS, PRODER ). 

Tampoc hem contemplat  les despeses per sous i salaris. Tot això està 
reflectit en altres capítols.

Esta és la situació que es va trobar el PP quan al maig de 2003, entre a 
MANAR a l’ajuntament de Les Coves. 

Durant la part de legislatura en què mana el PP, la situació s’agreuja. 
L’herència que es troba l’equip de govern que entra després de la 
moció de censura del 23 de desembre del 2006 és molt pitjor. El  total 
d’euros que es van pagar durant  l’any 2007 per les factures pendents 
de pagament i corresponents totes elles a l’any 2006 (últim any de Miguel 
Zaragozà en l’alcaldia) va ser de  250.679,89 € ( 41.709.624 quaranta un 
milions set-centes nou mil sis-centes vint-i-quatre pessetes ). 

L’herència era tal que, ja amb JNP al capdavant del govern municipal, 
durant l’any 2008, encara es van pagar factures pendents de l’any 2006 i 
alguna del 2005 que ens vam trobar de sorpresa: un total de  14.606,20 € 
( 2.430.267 ptas). 

Hem parlat fins ara de l’herència que es va rebre en aquest Ajuntament 
en concepte de deutes per despeses corrents, de la legislatura de Miguel 
Zaragozá. 

Per un altre costat estan els préstecs formalitzats en legislatures anteriors 
i que encara estan vigents a dia d’avui. 

Són préstecs que es van fer per a assumir el cost d’obres i altres projectes 
en benefici del poble, és clar. Algunes d’aquestes obres i projectes 
estaven subvencionats en una part però no en el total i per a assumir eixa 
resta de despesa es formalitze un préstec a pagar en x anys.

Per resumir, a data de juny de 2009 ( el mes passat ) hi havia un total 
de capital viu en préstecs, és dir, els diners que es deuen per préstecs 
(sense contar els interessos, clar) de  715.476,65 €.

Des que el JNP està governant a l’Ajuntament de Les Coves s’ha pagat 
en concepte d’amortitzacions la quantitat de 120.592,08€ i en concepte 
d’interessos la quantitat de 56.160,17€.

Des de l’inici de la present legislatura en què governe el JNP, només 
s’han formalitzat dos préstecs: un per a pagar el cost de l’obra de les 
UNITATS APARTAMENTALS, de 399.000 euros, i un altre per pagar la 
resta del C/Terol de 30.000 euros.

Ja sabem que Miguel dirà que per a pagar les UNITATS APARTAMENTALS 
ell va aconseguir una subvenció del total. Però el que també ha de dir és 
que eixa subvenció ens la donaran sols si  els apartaments s’alquilen, i 
en la part proporcional que corresponga. I cal afegir que els problemes 
que han sorgit per a  poder ficar en funcionament estos apartaments són 
eterns, ja que quan en resolem un, al poc temps,  en surt un altre i tot això 
sumat a lo que coste en termes de temps qualsevol gestió administrativa  
fa que a hores d’ara encara no hem cobrat ni un cèntim i els interessos 
del préstec van corrent.

Llavors nosaltres pensem que cal posar al dia l’estat econòmic de 
l’Ajuntament, intentar reduir els deutes el màxim possible i regularitzar la 
situació financera perquè així tot anirà millor i tots estarem més tranquils, 
i sobretot els proveïdors de l’ajuntament podran cobrar, almenys, durant 
l’any en el que presenten les seves factures, quelcom que per altra part 
es demana des de les diferents associacions d’empresaris.

I per a aconseguir-ho volem acollir-nos a la possibilitat que ens dóna el 
Real Decret-Llei abans esmentat, i que ha estat creat pel Govern Central, 
a fi de donar als Ajuntaments la possibilitat de saldar els deutes pendents 
de pagament i  resoldre la situació  que en molts Ajuntaments s’ha vist 
agreujada per l’actual situació de crisi econòmica i la corresponent 
disminució d’ingressos per llicències d’obra i altres partides.

Per  a poder acollir-nos al préstec que té com a objecte el saldar els 
deutes pendents de pagament, l’ajuntament s’ha d’acollir a un PLA 
DE SANEJAMENT que estableix una sèrie de mesures per mantindre 
o intentar disminuir les partides de despeses i augmentar els ingressos. 
Després d’haver estudiat a fons la situació i les possibles solucions, els 
tècnics d’este Ajuntament i l’Equip de Govern hem aplegat a diverses 
conclusions i una d’elles, a fi d’intentar reduir les despeses, és la de 
refinançar gairebé el total dels préstecs vigents. D’aquesta manera 
s’aconseguirà un estalvi considerable en quant a interessos i com a 
conseqüència una reducció de despeses. 

I en este punt de l’ordre del dia, el que aprovem són dues coses:

1.  Per un costat acollir-nos al Real Decret a fi de concertar un préstec 
i cancel·lar els deutes per factures pendents de pagament, posant la 
situació financera al dia.
2. I per l’altre costat, aprovem també el refinançament dels préstec que ja 
existien per tal de disminuir despeses i així poder amortitzar en un termini 
de 6 anys màxim el préstec abans esmentat.

Els deutes són els normals en el funcionament d’un Ajuntament. Però 
s’han afegit unes despeses extraordinàries i que són les Factures del 
despatx d’advocats que ens està assessorant i ha estat  tramitant tot 
l’expedient del polígon industrial, per tal de fer desaparéixer  l’ABOCADOR 
DE RTP’S del polígon, que els terrenys en què havia d’estar ubicat 
passen a propietat municipal i que també en el polígon del Mas de Boira, 
l’ajuntament tinga una propietat, i l’esmentat polígon no albergue plantes 
de tractament de residus tòxics i perillosos. 

Per a resoldre tot allò que ens va portar a lluitar de valent en un moment 
determinat de les nostres vides i que va produïu una situació en este poble 
mai antes vista , per a solucionar i reconduir la situació, per a transformar 
un macropolígon molt i molt complex amb tres zones ben diferenciades 
( polígon del Mas de Boira en plantes de tractament de RTP’S , zona 
d’ABOCADOR de RTP’S, i vial de connexió entres les dues zones) , com 
déiem, per a transformar este polígon en un altre polígon industrial normal 
i oblidar-nos per sempre del malson dels Residus Tòxics i Perillosos,  per 
a tot això ha estat i continue essent necessària la tasca d’aquest bufet 
d’advocats, un dels millors de la Comunitat Valenciana i  especialitzat 
en temes municipals i urbanisme. Si l’empresa GEIMESA du a terme la 
reparcel·lació, que és el que desitgem i esperem que faça en breu, les 
factures dels advocats han de ser assumides per l’agent urbanitzador 
(Geimesa), de manera que l’Ajuntament recuperarà els diners ja pagats.

I si esta empresa que encara no ha presentat el projecte de reparcel·lació, 
no el presente i finalment ha de ser l’Ajuntament l’encarregat de dur este 
projecte a terme, hem de tindre clar que no serà ni fàcil ni gratis, sinó més 
bé tot al contrari: serà molt difícil i molt costós econòmicament. 


